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KADA ĆEMO PROGLASITI KRAJ EPIDEMIJE U SRBIJI? Sve zavisi od vakcinacije, novog soja i toplog 

vremena. Stručnjaci kažu: Pravu sliku imaćemo tek na jesen! 

Drastičan pad korona brojki, popuštanje gotovo svih mera i povratak života u normalu naveli su nas da 
se zapitamo da li smo blizu toga da proglasimo kraj pandemije, kao što su to već uradile neke zemlje. 
Govorilo se da će to možda biti moguće na leto, međutim stručnjaci koji govore za "Blic" takvu 
mogućnost odbacuju. 

- Ja sam to rekao mnogo puta i ponavljam i sad, stvar će da se završi mnogo brže nego što to njih 99 

odsto misli, ali ne bih mogao da kažem da smo sada blizu toga da proglasimo kraj pandemije - ovim 

rečima započeo je priču za "Blic" imunolog i mikrobiolog sa Veterinarskog specijalističkog instituta u 

Kraljevu Milanko Šekler. 

Manji broj novozaraženih, hospitalizovanih i umrlih svakako su dobar znak, ali ne i onaj koji svi čekamo - 

kraj pandemije, tvrdi sagovornik. 



 
 

- Ne bih mogao da kažem da se bliži kraj. To su stvari koje nisu za zaključivanje još uvek, nema veze što 

kod nas sada ima manji broj novozaraženih, umrlih ili hospitalizovanih - kaže doktor Šekler i objašnjava 

da je nemoguće da se situacija rešava parcijalno i izolavano: 

"Ta stvar se nigde u svetu ne bliži kraju, a mi nismo mimo sveta. Ne može jedna zemlja ili jedan 

kontinent da reši problem, to je nemoguće. To su stvari koje se prelivaju, u vremenu kad je slobodan 

protok ljudi, robe, niko ne može da reši sam problem. Možete da vakcinišete 100 odsto stanovništva, ali 

ako su oko vas svi u problemu i vi ćete biti. Obolevaće vam izvestan broj vakcinisanih". 

Trenutnoj povoljnoj situaciji doprinela je vakcina, kaže, ali i sezonalnost virusa. 

- Kod nas je došlo do izvesnog zatišja, a to ima veze i sa obimom vakcinacije, ali i sa sezonalnošću virusa - 

navodi on, a kao najbolji pokazatelj te tvrdnje navodi primer zemalja koje imaju daleko manji broj 

vakcinisanih od Srbije, a kod kojih je takođe pad obolelih drastičan: 

"I ovde u regionu, Makedonija koja ima pet puta manje vakcinisanih od Srbije, a ima vrlo sličnu 

epidemiološku situaciju, Bosna takođe, što govori jasno da se ne radi samo o efektu vakcine nego i o 

samoj prirodi bolesti, klime u zemlji, odnosno u delu kontinenta gde se bolest dešava". 

Prema mišljenju doktora Šeklera, otkako je lepo vreme ljudi su više na otvorenom, dok u zatvorenom 

prostoru vreme mahom provodi mlađa populacija koja manje oboljeva, a među kojom se virus trenutno 

zapravo održava. 

- Visoke temperature, ljudi provode vreme napolju, svi više vole da sednu u baštu, a u zatvorenom su 

većinom i u gužvi su mladi. Oni vole tu zabavu i u zatvorenom i u većoj gustini, a po prirodi stvari manje 

oboljevaju, blaže su kliničke slike, manje su drastični znaci bolesti, pa se i zato stvara iluzija, a virus se 

zapravo tu održava, u tom delu populacije - navodi. 

Prednost vakcinacija najbolje će se videti na jesen, od koje će zavisiti šta će se dalje dešavati, tvrdi 

Šekler. 

- Šta će dalje da se desi zavisi od vakcinacije. Tačno je da je prednost imati tamo gde je više vakcinisanih i 

to će najbolje da se vidi na jesen. Efekat vakcine će da se vidi tek kad se uđe u hladniju sezonu, kada ljudi 

više budu boravili u zatvorenom, jer je to po prirodi klime, vreme nam to diktira. Tad će doći do izražaja 



 
 

značaj procenta vakcinisanih, za koji trenutno ne možemo da kažemo da je najvažniji činilac - rekao je 

Šekler i dodao da zbog svega navedenog smatra da talasi koji nam predstoje moraju biti blaži: 

"Ne verujem da može da se desi talas istog obima, mora da bude mnogo blaži jer procenat vakcinisanih 

znači i procenat zaštićenih u velikom procentu". 

Čeka nas novi delta soj 

Da se kraj ne bliži nagovestio je i epidemiolog Predrag Kon objavom na svom profilu na fejsbuku kojom 

je najavio moguću pojavu delta soja korona virusa u Srbiji. 

- U vreme izrazitih vrućina u zatvorenim prostorima kao što su tržni centri i svim ostalim prostorima koji 

koriste klimu i gde rado borave posetioci kako bi se rashladili povećava se rizik prenošenja virusa, 

prvenstveno zbog većeg broja kontakata i eventualno dužeg boravka. U gradskom saobraćaju takođe se 

održava rizik. U ovim uslovima neophodno je striktno poštovati mere nošenja maski u zatvorenom 

prostoru. Za sada nemamo potvrdu prisustva delta virusa, ali je gotovo sigurno da će se pojaviti. Sve 

vrste proslava su znatno veći rizik za nevakcinisane nego za vakcinisane (1:25 je odnos zaraženih 

vakcinisanih u odnosu na nevakcinisane u Velikoj Britaniji gde 90% cirkuliše indijski-delta soj virusa) - 

piše u objavi doktora Kona. 

Tokom obraćanja novinarima bojazan zbog pojave delta soja izrazio je predsednik Aleksandar Vučić, koji 

je najavio i mogućnost treće doze vakcina. 

- Užasno se plašim nadolazeće jeseni i užasno se plašim za nevakcinisano stanovništvo. Mi ćemo krenuti 

verovatno da dajemo treću dozu vakcine. Ovaj delta soj kosi sve pred sobom, i kada dođe u većem 

obimu, plašim se da nećemo imati adekvatan odgovor. Britanija je cela vakcinisana, a imaju problem - 

rekao je Vučić i dodao da je delta soj stigao sigurno u Srbiju samo da još uvek nije detektovan. 

Slovenija proglasila kraj 

Sa druge strane, Slovenija je, nakon što su 14. juna registrovana 24 nova slučaja virusa od 1.023 

testirane osobe, dan kasnije proglasila kraj pandemije, ali su neke mere ipak ostale na snazi. 

Nošenje maski u zatvorenom prostoru će i dalje biti obavezno, ograničenja poput broja prisutnih u 

zatvorenim prostorima, kao i posebni uslovi za prisustvovanje koncertima i drugim događajima, koji će 

biti mogući samo uz negativan test na korona virus, antigenski test ili dokaz o vakcinaciji 



 
 

 

 

Lekari o vakcinaciji mladih i sportista, evropska šampionka Jelena Bruks ima važnu poruku 

U najvećoj, kovid bolnci u Batajnici, od 930 kreveta, trenutno je popunjeno 70. Pacijenti su uglavnom 

mlađi, ni jedan nije vakcinisan ili ne sa obe doze. Lekari kažu da oni koji su primili makar prvu dozu imaju 

lakšu kliničku sliku pa je poruka jasna - najveći saveznik u stavljanju epidemije pod kontrolu je 

vakcinacija. 

Na mejl RTS-a petputapet@rts.rs stiglo je pitanje gledateljke koja je ubrzo posle primanja prve doze 

vakcine polomila kuk. Prošlo je više od tri nedelje, pa pita da li da uopšte primi drugu dozu. Odgovor je 

da, a epidemiologe smo pitali, ima li neke štete ako se ne ispoštuju preporuke? 

 

Dr Verica Jovanović, direktorka Instituta za javno zdravlje "Milan Jovanović Batut" rekla je da kada je 

upitanju kašnjenje svakako je prihvatljivije nego preuranjeno primanje same vakcine.  



 
 

"Kada je upitanju "Fajzer" vakcina ona se daje najranije 19 dana, ali je preporuka da 21 dan bude razmak 

između dve doze, to se prema preporuka Evropske agencije za lekove, kao i naše, primenjuje i u našoj 

zemlji i u većini zemalja sveta. Vakcina "Astra Zeneka" se najranije može dati posle četiri nedelje, druga 

doza, ali preporuke su da se druga doza da ipak posle 12 nedelje, jer je onda i imunogenost same 

vakcine najbolja", navela je Jovanovićeva. 

Fajzer -Biontek vakcina je preporučena za decu od 12. godine do 18. godine.. One koji su bili na prvom 

velikom muzičkom festivalu u vreme korone, pitali smo - da li su imali dilemu oko vakcinacije ? 

Damir (18 godina) kaže da je vakcinisan od rođenja, sve vakcine koje su bile dostupne je primio. "Znam 

da je bezbednije za društvo", kaže Damir. 

Staša (17 godina) napominje da je jednostavno htela opet da vodi normalan život i da izlazi. 

"Studiram u Italiji, tamo je mnogo teže nego kod nas, tako da zbog bezbednosti, da bih imala što manje 

restrikcija kada se vratim", navela je osamnaestogodišnja Katarina. 

"Dakle, osobe u riziku ja bih rekao obavezno da se vakcinišu, kao i kada se putuje - to je preporuka. Svi 

drugi bilo bi dobro u skladu sa aktuelnim svetskim stavovima koji su trenutno na medicinskom tržištu. 

Vakcinu daje pedijatar. Oni koji su u riziku, neohodna je saglanost subspecijaliste koji vodi osnovnu 

bolest, oni koji su zdravi, a koji hoće da se vakcinišu, nema razloga da idu na dodatne preglede", rekao je 

doktor Georgios Konstantinidis iz Udruženja pedijatara Srbije. 

U Srbiji je i dalje u populaciji od 18. do 30. godine tek 18 odsto vakcinisanih. Kako ih motivisati? 

Prof. dr Goran Stevanović, direktor Klinike za infektivne i tropske bolesti UKCS kaže da kada je došla, 

rekli su - stigla je vakcina, ajmo da sprečimo razvoj bolesti, jer najefikasnije protiv infektivne bolesti, 

jeste da se ona spreči, ako to nije dovoljan razlog da mislimo o sebi, da mislimo o drugima, ja stvarno ne 

znam šta bi još moglo da se kaže i da se uradi da se pojedinci koji se nisu vakcuinisali iz ovih ili onih 

razloga ubede da se vakcinišu. 

Vratila su se velika sportska takmičenja, čekamo Olimpijske igre. Zašto je važno da se profesionalni 

sportisti vakcinišu? 

"Stvari su mnogo olakšane jer su vakcinisane i igračice i stručni štab. Tako da je moj savet, vakcinišite se, 

život će vam biti lakši" poručila je košarkašica Jelena Bruks. 

Pavle Zelić iz Agencija za lekove i medicinska sredstva Srbije rekao je da kovid 19 čak i kod vrhunskih 

sportista, ljudi koji su u maksimalnoj  najboljoj životnoj formi, izaziva teške i hronične posledice, taj 

nedostatak u organizmu koji je oštećen posle kovida jeste ono što će ga onemogućiti da taj šampionski 

pehar podigne. 



 
 

"Upravo tu vakcine dolaze u igru, zato što kod njih, zaista nikakvih vrsta ograničenja nema, a one će 

zaštiti sve te, iz zemlje sporta, naše heroje, da nas ponovo raduju i na Olimpijadi i u drugim prilikama", 

kaže Zelić. 

Posle vakcinacije, nekoliko dana ne treba piti alkohol. A da li hronični zavisnici od alkohola ili 

psihoaktivnih supstanci , treba da se vakcinišu? 

Pavle Zelić navodi da nema ograničenja da prime vakcinu kod osoba koje koriste određene opojne 

droge, ili alkohol, naravno da je uputno da se sa time prestane i zbog zdravlja, ali kontraidnikacija nema, 

i svakako da su osobe koje su već oštetile svoje zdravlje na ovaj način, u povećanom riziku od kovida 19 i 

zato treba što pre da se zaštite. 

 

 

Alkohol i toplota nisu dobri saveznici, dr iz Hitne upozorava na rizike 



 
 

Pri visokim temperaturama faktori rizika se geometrijskim progresijom povećavaju - smanjenje pažnje, 

povećanje razdražljivosti, smanjenje opažanja, neuviđanje opasnosti, opšte izmenjeno stanje svesti, 

smanjenje kritičnosti, istakla je dr Danijela Jevtić. 

Doktorka Danijela Jevtić rekla je za RTS da tokom noći nije bilo tragičnih ishoda ali je bilo mnogo 

kompikacija u smislu puno alkoholisanih osoba koje su stvarale probleme i svojim porodicama i ekipama 

Hitne pomoći.Prema njenim rečima, alkohol i toplota nisu dobri saveznici. 

"Sve ono što upozoravamo inače treba da ljudi imaju memorisano u glavi - da pri velikim temperaturama 

faktori rizika se geometrijskim progresijom povećavaju, smanjenje pažnje, povećanje razdražljivosti, 

smanjenje opažanja, neuviđanje opasnosti, opšte izmenjeno stanje svesti, smanjenje kritičnosti, gubitak 

tečnosti i soli iz organizma dovodi do komplikacija", istakla je dr Jevtić. 

Od 100 poziva, 12 je bilo na javnim mestima, uz kako kaže, dominaciju alkoholisanih, juče od 108 - 22 na 

javnim mestima, uglavnom se radi ili o alkoholisanim stanjima ili o povredama. 

 

 

Oprema Doma zdravlja u SNS-u: Predsednik Opštine Svilajnac kaže – protivzakonito 



 
 

Kako funkcionišu zdravstveni pregledi u unutrašnjosti Srbije koji bi trebalo da budu dostupni svim 

građanima? U Svilajncu je kako javljaju lokalni mediji, zdravstvena provera premeštena u Opštinski 

odbor Srpske napredne stranke. Predsednik opštine Svilajnac za N1 kaže da je takav čin protivzakonit. 

Naprednjaci iz Svilajnca pomislili su da ako se vakcinacija odvija u školama, tržnim centrima ili sportskim 

halama, da je isto moguće i sa zdravstvenim pregledima, pa su, kako navodi portal Infocentrala, pokupili 

opremu iz Doma zdravlja i preneli je u stranačke prostorije. Tako su im javili lekari iz Doma zdravlja. 

Kako se navodi na portalu Infocentrala, lekari iz Doma zdravlja su im javili da su „ljudi natovarili pun 

sanitet, koji je inače opština dala na upotrebu Domu zdravlja, državne i opštinske imovine, pre svega 

imovine građana Svilajnca, i odneli da reklamiraju stranku. Ultrarzvuk je donacija Vlade Japana, u 

ugovoru o poklonu piše da ukoliko se aparat zloupotrebi, Vlada Japana ga može uzeti i pokloniti nekom 

drugom“. 

Predsednik Opštine Svilajnac Predrag Milanović kaže za N1 da događaj ne treba politizovati, ali da je 

odgovornost na direktoru Doma zdravlja. 

„Ja ne mogu da vam kažem zbog čega su oni to uzeli, piše da bi radili preventivne preglede u organizaciji 

Opštinskog odbora. Ja mogu da vam kažem da je to protivzakonito“, kazao je Milanović. 

N1: Šta će se preduzeti povodom toga? 

 

Milanović: S obzirom na to da već godinu dana Dom zdravlja ne pripada Opštini Svilajnac, nego 

Ministarstvu zdravlja, u ponedeljak ćemo kontaktirati Ministarstvo i da ih zamolimo da u skladu sa 

njihovim mogućnostima, oni su osnivači, preduzmu određene radnje prema odgovornima u Domu 

zdravlja. 

Na Fejsbuk stranici Opštinskog odbora SNS-a Svilajnac ta stranka se pohvalila svojim humanim radom. 

Saopšteno je da se akciji odazvalo više od 40 penzionera kao i da je ona samo jedna u nizu koje su u 

planu, a naveli su i uz čiju pomoć je sprovedena. 

 „U saradnji sa poliklinikom Toskić, a uz nesebičnu i svestranu podršku Unije žena, organizovani su 

zdravstveni preventivni pregledi penzionera sa teritorije opštine Svilajnac“, saopšteno je iz Opštinskog 

odbora SNS Svilajnac. 

Portal Infocentrala navodi da je u svemu učestvovao deo medicinskih radnika, na čelu sa direktorkom 

Doma zdravlja u Svilajncu, kao i doktorkom koja je poverenica SNS, Tanjom Toskić-Lalović, a koja ima i 

privatnu ordinaciju. 

„Vadili su u SNS kancelariji krv penzionerima, radili ultarzvučne preglede, kako se i vidi na 

fotografijama“, objavio je portal Infocentrala. 



 
 

 

 

Epidemiolog iz Vranja: Ponekad mi je od virusa bila teža borba sa nerazumevanjem ljudi  

 

Epidemiolog iz Vranja: Ponekad mi je od virusa bila teža borba sa nerazumevanjem ljudi (VIDEO) 1 

U tačno dogovoreno vreme, otvara svoju tesnu kancelariju u ustanovi u kojoj radi duže od četrnaest 

godina. 

U kancelariji uočavamo vidno istaknuto priznanje koji je ovaj lekar dobio od portala „Slobodna reč“, kako 

piše za „doprinos u očuvanju javnog zdravlja“, kao i za“ odličnu saradnju sa medijima u vreme pandemije 

Kovid 19″. 

– Novinari su mene obaveštavali, a ne samo ja ovde u Zavodu, sa kolegama smo svakodnevno u 

poslednjih petnaest meseci sravnjavali podatke. Trudio sam se da za sve medije budem dostupan, a sve 

u skladu sa propisanim pravilima. Bio sam i kritikovan, savetovan da selektujem medije, ali sam za sve 

bio u skladu sa ovlašćenjima dostupan – priča uz kafu sa novinarom Danasa dr Stanković. 

Navodi da je kao epidemiolog prošao 2009. kroz epidemiju virusa „svinjskog gripa“, a osam godina 

kasnije i sa situacijom morbila na jugu Srbije. 



 
 

– Tokom pandemije korone na jugu Srbije meni i mojim kolegama bilo je najteže od novembra prošle do 

marta ove godine, kad smo na nivo okruga koji ima sedam opština imali dnevno i do blizu tri hiljade 

registrovanih slučajeva, od čega u Vranju i do 130, što je od svih nas, ali i druugih kolega tražilo najveću 

moguću mobilnost – podseća se Stanković, koji je i sam prošao kroz blaži oblik virusa Covid 19. 

– Verujte da mi je ponekad bilo teže od nerazumevanja ljudi koji su postajali opasniji i od samog virusa. 

Na sreću, svi smo prošli manje ili više narušenog zdravlja, za šta će nam trebati svakojaki psihofizički 

oporavak, za svakog pojedinačno i ne unisono – kaže sagovornik Danasa. 

Od njega čujemo da je prema grubim podacima, koji se još uvek sređuju, u sedam opština Pčinjskog 

okruga bilo oko 20.000 obolelih, što je oko deset odsto registrovanih slučajeva, a da je (letalna smrtnost) 

iznosila blizu dva procenta, što nisu konačni podaci. 

– Najviše su mi lokalni i državni zvaničnici zamerali kad sam se zalagao za oštrije epidemiološke mere u 

Vranju, kao i za zatvaranje škola. Ipak, u svemu imao sam uspešnu saradnju sa dr Branislavom 

Tiodorovićem i kolegama sa Instituta „Torlak“. 

 

 

 

Kisić Tepavčević: Prvi put za 15 meseci nema novozaraženih u ustanovama socijalne zaštite 



 
 

Danas je „veliki dan za ustanove socijalne zaštite“ u Srbiji jer prvi put posle 15 meseci u tim ustanovama 

nije zabeležen nijedan nov slučaj zaraze korona virusom – ni među korisnicima, ni među zaposlenima, 

izjavila je ministarka za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja Darija Kisić Tepavčević. 

Ministarka je u pisanoj izjavi navela da je Ministarstvo „izuzetno ponosno na sve korisnike i zaposlene“, 

koji su u godinu i po „živeli pod velikim pritiskom zbog virusa“. 

„Znamo da su u ustanovama socijalne zaštite, naročito u gerontološkim centrima, najosetljiviji i 

najugroženiji, ali su se pokazali kao najodgovorniji i najsavesniji. Obuhvat vakcinacije u tim ustanovama 

je 90 odsto i došlo je do željenog rezultata“, istakla je Kisić Tepavčević. 

Kako je dodala, upravo je vakcinacija dovela do toga da u tim ustanovama danas nema obolelih. 

 

 


